
  

Workshop 2 Molenweide en Groen Oase 
Datum:  19 juni 2024  

Locatie:  Stadhuis Zaandam  

Voorafgaand aan de start van de workshop deelt de Veldmuis een papieren brief uit, waarin zij 

verklaren om niet meer deel te nemen aan de workshops. Door de gespreksleider Arend en andere 

deelnemers is de Veldmuis gevraagd om te blijven. De Veldmuis heeft ervoor gekozen om toch 

onmiddellijk om te stappen en zonder gesprek de workshop te verlaten.  

De samenstelling van de groep bestaat conform de afspraak uit dezelfde groep deelnemers van 12 

juni 2024. Hierbij zijn er drie deelnemers afwezig, waaronder de belangenvereniging Westerwatering.  

In totaal nemen er 13 deelnemers deel aan de workshop.  

Algemeen:  

Onze opdracht als gemeente is om openbare ruimte en voorzieningen een goede plek te geven. Naar 

aanleiding van de bouw van de Zaanse Helden en de plannen van de Veldmuis en de 

Belangenvereniging Westerwatering zijn wij aan de slag gegaan om na te denken over mogelijkheden 

om hier meerwaarde te creëren voor de hele wijk. Dit is altijd gebeurd vanuit de insteek van behoud 

van de Veldmuis. Sinds 2020 doorlopen wij hiervoor samen een open participatieproces. 

Vorige week hebben wij in vertrouwen met elkaar kunnen spreken en hierbij is de afspraak gemaakt 

om elkaar rechtstreeks op te zoeken bij ontevredenheid. De Veldmuis heeft hierin een ander weg  

gekozen. Dit ervaren wij als onprettig en niet constructief omdat wij nog steeds ervan overtuigd zijn 

dat er een mooi plan te behalen is voor alle belangen die betrokken zijn in dit proces. Wij zijn dan ook 

blij met de verkregen input van vorige week en de inzendingen voor de opdracht van vandaag.  

Naar aanleiding van vragen vorige week is het ZNMC op bezoek gegaan bij de Veldmuis. Het ZNMC 

vat het bezoek samen:  

Het ZNMC is teleurgesteld dat de Veldmuis al vertrokken is en het gesprek niet wilde aangaan deze 

avond. Ze zijn ontevreden over het verkeerde beeld dat door de Veldmuis geschetst wordt over onrust 

en rommel tijdens het overleg van 12 juni. Zij vinden de uitspraak dat de gemeente niet luistert naar 

de Veldmuis onterecht. Het ZNMC spreekt vanuit het gemeenschappelijke belang en voor kinderen en 

niet voor de gemeente. Zij willen graag meedenken over hoe de Veldmuis toekomstvast voor iedereen 

kan worden. Maar zij verwachten ook een duidelijke uitspraak van het gemeentelijke bestuur. Hoe 

gaan wij verder als de Veldmuis niet verder mee wil werken?  

Het bezoek bij de Veldmuis verliep verder positief. Het ZNMC is een week bijna volledig bezig 

geweest met ideeën rondom de Veldmuis. Zij hebben gesproken met kleinere wijkboerderijen en naar 

voorbeelden gezocht. De Veldmuis beschikt over veel ruimte in vergelijking met andere boerderijen. 

Dit maakt dat de Veldmuis veel potentie heeft. Het ZNMC omarmt de gedachte om de Groene Oase 

beter aan te sluiten bij de Veldmuis en denkt dat een pad ook met dieren en natuur mogelijk is. 

Hiervoor moet er wel gewerkt worden aan de bedrijfsvoering en is een professionele beheerder ter 

ondersteuning nodig.  

Tijdens het bezoek heeft het ZNMC ook met de vrijwilligers gesproken. Het blijkt dat er ook veel 

vrijwilligers zijn die positief tegenover de visie van de gemeente staan. Het ZNMC wil daarom graag 

mee blijven denken, maar niet volgens de aanpak van het huidige bestuur van de Veldmuis. Het 

ZNMC ziet de urgentie om nu te werken aan de toekomst van de Veldmuis, omdat hun bestaan over 5 

jaar anders onzeker is. De Veldmuis beschikt over relatief weinig dieren en veel land. Het terrein 

vraagt alleen om een andere inrichting. Ook bij de kleinste boerderij van Nederland is er altijd 

voldoende werk voor vrijwilligers. De angst voor het onbekende is begrijpelijk, maar de Veldmuis en 

de ambities van de gemeente staan niet haaks tegenover elkaar. Het ZNMC vind sommige angsten 



 van de Veldmuis terecht, zoals de openingstijden, maar is overtuigd dan men hier met de gemeente 

kan uitkomen.  

Groepsopdracht: 

In de visie heeft de gemeente een voorbeeldinvulling uitgewerkt voor alle elementen. Aan de 

deelnemers is gevraagd om voorbeelden van de drie op 12 juni besproken elementen mee te nemen. 

Nu wordt aan de deelnemers gevraagd om zich in een situatie te plaatsen, waarin alle drie elementen 

op het terrein een plek moeten krijgen. Hoe zou volgens hun de inrichting van het terrein er dan uit 

komen te zien? Aan de deelnemers wordt gevraagd om op tekening de plek van de elementen aan te 

wijzen en met de ingezonden voorbeelden te visualiseren. Hieronder de uitkomsten per groep 

samengevat:  

Groep 1  

- Er heeft een constructieve discussie kunnen plaatsvinden;  
- Het door de deelnemers ingestuurd beeldmateriaal komt grotendeels overeen. Het gebruik van hout 

in de Zaanse stijl en natuurlijke materialen sluit bij de visie van de groep aan;  
- Een herinrichting van het hele terrein lijkt nodig om het effectief te laten werken. Altijd met behoud 

van wat de Veldmuis nodig heeft;  
- De brug naar het Eline Vereplantsoen kan beter niet direct eindigen op het fietspad, maar middels een 

fysieke obstakel. Met de nadruk op veiligheid bij het Eline Vereplantsoen. Nietjes op straat zijn ook 
besproken als mogelijkheid;  

- Graag poorten in plaats van hekken naar het terrein;  
- Denk aan meer organische vormen voor de paden op het terrein; 
- Is het mogelijk om de dieren ook op de natuurspeeltuin te laten lopen?; 
- Wordt het terrein toegankelijk voor mindervaliden? Dit vraagstuk heeft ook relatie met het weren van 

fietsers; 
- Laat daarom de hekken/ porten onafhankelijk van elkaar functioneren; 
- Beheer en handhaving zijn groot aandachtspunt bij de uitwerking.  



 

 

 

Groep 2  

- De visie van groep 2 komt goed overeen met groep 1; 
- Graag een herinrichting van het terrein om het beter te laten functioneren. Vanaf centraal punt ga je 

alle kanten op, open karakter; 
- Een duidelijke scheiding tussen het looppad en het fietspad bij he Eline Vereplantsoen is wenselijk. Er 

werd gesproken om de brug naar het Eline Vereplantsoen meer ten noorden te laten landen. Hier is de 
straat breder en daarom veiliger. De zichtlijnen van he Eline Verenplantsoen en het Westewindpad 
worden niet gestoord; 

- Fietshekken bij alle entrees; 
- speeltoestellen graag voor alle leeftijden; 
- De stoep verbreden en de ingang bij loopbrug Zaanse Helden weghalen; 
- Geen pad langs sloot naast woning op het terrein; 
- Fietsers weren;   
- Openbaar pad graag alleen openbaar binnen de openingstijden, beperkte openstelling tot een uur of 

5, niet 24uur; 
- Straten en riolering aanpassen, tegelijk meer vergroenen (is misschien iets voor ander project); 
- Er bestaat de angst dat als het terrein openbaar blijft, ‘s avonds en ook de nieuwe elementen vernield 

worden.  



 

 

  



 Vragen/ opmerkingen:  

Wat is het advies vanuit het ZNMC?  

- Antw.: Doe het terrein dicht, anders verlies eigenaarschap en krijg je vernieling. Betrek een beheerder 
hierbij en laat het terrein een groot beheerd gebied worden dat afsluitbaar is;  

- Aanvulling gemeente: Het is en harde eis van de gemeente dat de speeltuin op zichzelf blijft 
functioneren. De Groene Oase is een van de weinige plekken van groen en spelen in de wijk. Volgens 
gemeentelijk beleid moet dit terrein daarom onafhankelijk van de Veldmuis open kunnen blijven.  

Bij het nieuwbouwproject Zaanse Helden wordt groen gerealiseerd. Is dit niet voldoende? 

- Antw.: Klopt, maar de daktuin is semi openbaar en is geen openbaar groen met de functie spelen. De 
Groene Oase heeft speelvoorzieningenplan voor de hele wijk, hierdoor moet de Groene Oase 
openbaar blijven.  

Afsluiting  

De tekeningen van de avond worden door de gemeente uitgewerkt naar schetsontwerpen. Hierop 

zullen dan toetsen plaatsvinden (ecologisch, financieel, maatschappelijk etc.). Het oorspronkelijk 

beoogde tijdspad moet mogelijk herzien worden door het opstappen van de Veldmuis vandaag. Dit is 

een bestuurlijke keuze, mocht deze situatie niet veranderen. Volgens de oorspronkelijke planning 

zouden wij vervolgworkshop in september inplannen en een grotere bijeenkomst in september/ 

oktober 2024. Een volledig overzicht van de planning staat in de presentatie van 12 juni. Er bestaat 

ook de optie om alleen de onderdelen van de Groene Oase verder uit te werken. De eerstvolgende 

stappen zijn nu om de reacties om het verslag van 12 juni te verwerken en in gesprek te gaan met de 

wethouders over het vervolg.   


